

No. 4648. CONVENTION (No. 105) CONCERNING THE ABOLITION OF FORCED LABOUR. ADOPTED BY THE GENERAL CONFERENCE OF THE INTERNATIONAL LABOUR ORGANISATION AT ITS FORTIETH SESSION, GENEVA, 25 JUNE 1957¹

N° 4648. CONVENTION (N° 105) CONCERNANT L'ABOLITION DU TRAVAIL FORCÉ. ADOPTÉE PAR LA CONFÉRENCE GÉNÉRALE DE L'ORGANISATION INTERNATIONALE DU TRAVAIL À SA QUARANTIÈME SESSION, GENÈVE, 25 JUIN 1957¹

25 May 1970²

RATIFICATION by the FEDERAL REPUBLIC OF CAMEROON in respect of Eastern Cameroon.

(To take effect on 25 May 1971.)

25 mai 1970²

RATIFICATION de la RÉPUBLIQUE FÉDÉRALE DU CAMEROUN à l'égard du Cameroun oriental.

(Pour prendre effet le 25 mai 1971.)

¹ United Nations, *Treaty Series*, vol. 320, p. 291; for subsequent actions, see references in Cumulative Indexes Nos. 4 to 8, as well as annex A in volumes 609, 613, 634, 638, 640, 652, 671, 682 and 715.

² The provisions of that Convention had previously been accepted by the United Kingdom in respect of the territory of Southern Cameroons, formerly under British trusteeship, and continued to be in force for Western Cameroon as from 3 September 1962,* the date on which the ratification of the Convention in the name of the Federal Republic of Cameroon for that part of its territory was registered by the Director-General of the International Labour Office. As a result of the ratification registered on 25 May 1970, the Convention is now to be equally binding in respect of Eastern Cameroon.

* United Nations, *Treaty Series*, vol. 443, p. 345.

¹ Nations Unies, *Recueil des Traités*, vol. 320, p. 291; pour les faits ultérieurs, voir les références données dans les Index cumulatifs nos 4 à 8, ainsi que l'annexe A des volumes 609, 613, 634, 638, 640, 652, 671, 682 et 715.

² Les dispositions de cette Convention avaient précédemment été acceptées par le Royaume-Uni en ce qui concerne le territoire du Cameroun méridional, anciennement sous tutelle britannique, et elles sont demeurées en vigueur à l'égard du Cameroun occidental à compter du 3 septembre 1962*, date à laquelle la ratification de la Convention au nom de la République fédérale du Cameroun pour cette partie de son territoire a été enregistrée par le Directeur général du Bureau international du Travail. Par suite de la ratification enregistrée le 25 mai 1970, le Cameroun oriental sera dorénavant lié lui aussi par la Convention.

* Nations Unies, *Recueil des Traités*, vol. 443, p. 345.